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Thorbjørn Jagland: "allegations of illicit trafficking in 
human organs in Kosovo should not be left unanswered" 
 
Strasbourg, 15.12.2010 - I now had the opportunity to read the Assembly report 
on inhuman treatment of people and illicit trafficking in human organs in 
Kosovo1, prepared by the Assembly rapporteur Dick Marty. The draft report 
contains a number of very serious allegations. I am concerned about the 
implications and I believe that these allegations should not be left unanswered. 
They have to be either confirmed or refuted through proper criminal 
investigation. I therefore call on all the competent authorities, including 
international ones, to do their utmost to establish the truth about what happened.  
 
 
Thorbjørn Jagland: "les allégations de trafic illicite 
d’organes humains ne doivent pas rester en suspens" 
 
Strasbourg, 15.12.2010 - Je viens de lire le rapport de l'Assemblée sur les 
personnes victimes de traitements inhumains et le trafic illicite d'organes 
humains au Kosovo2, établi par le rapporteur de l'Assemblée, Dick Marty. Le 
projet de rapport comporte un certain nombre d'allégations extrêmement graves. 
Ce qu'elles impliquent me préoccupe et je considère que ces allégations ne 
doivent pas rester en suspens. Il est indispensable qu'une enquête judiciaire 
menée en bonne et due forme les confirme ou les infirme. C'est pourquoi j'invite 
l'ensemble des autorités compétentes, y compris les autorités internationales, à 
faire tout leur possible pour établir la vérité sur ces faits.  
 
 

                                                 
1 All references to Kosovo, whether to the territory, institutions or population, in this text shall be 
understood in full compliance with United Nations Security Council Resolution 1244 and without 
prejudice to the status of Kosovo. 
 
2 Toute référence au Kosovo dans le présent texte, qu’il s’agisse de son territoire, de ses 

institutions ou de sa population, doit être entendue dans le plein respect de la Résolution 1244 du 
Conseil de sécurité de l’Organisation des Nations Unies et sans préjuger du statut du Kosovo. 


